
Zápis č. 2/2023 
 

ze zasedání Kontrolního výboru Zastupitelstva města Žďár nad Sázavou, které se uskutečnilo 
dne 7. 6. 2023. 
Přítomni: MUDr. Jan Mokříš, PaedDr. Miloslava Brychtová, Ing. Tomáš Havlík, Ing. Rudolf 

Voráček, Ing. Jan Zástěra  
Omluven:  p. Josef Drdla   
Nepřítomen: p. Jiří Bidmon 
Hosté:  p. Jaroslav Hedvičák, Ing. Dana Wurzelová 

 Mgr. Jaromír Brychta, Ing. Jan Havlík, MPA, p. Vítězslav Koráb 

 

Program jednání: 

1. Podnět občana – povolení k užívání místní komunikace v parku Farská humna 
2. Podnět občana – zřízení finančního výboru 
3. Diskuse, různé (informace pracovněprávní spor ZŠ Švermova) 

  
Předseda výboru přivítal členy kontrolního výboru, vedoucí odboru komunálních služeb Ing. Wurzelovou 
a přítomné zastupitele. Pozvánka s programem jednání byla rozeslána, byl odsouhlasen program 
jednání.   
 
Usnesení č. 1/2/23 
Schválení programu jednání. 
Hlasování:  Pro 5           Proti 0         Zdržel se 0 
 
 
1. Podnět občana – povolení k užívání místní komunikace v parku Farská humna 
 
Ing. Wurzelová shrnula historii záležitosti povolování vjezdů přes park Farská humna (přístup 
k pozemku manželů ), a to z pohledu odboru komunálních služeb. Seznámila s mapovou 
situací, dopravním značením, historií zbudování průchodu na ulici Nábřežní. Po zakoupení pozemku 
manželi  byla vystavena dvě povolení k vjezdu, časově omezená na 1 rok za stanovených 
podmínek. Druhé povolení bylo vydáno po směně pozemků mezi městem a  na základě 
zaměření z důvodu narovnání hranic pozemků. V době platnosti druhého povolení došlo k návozu 
kamenů a hlíny na pozemek majitelů – terénní úpravy proběhly bez řádného povolení stavebním 
úřadem. Povolení nebylo městem odebráno, skončilo uplynutím doby platnosti.  zástupcům 
města nebo městského úřadu předkládali různé stavební záměry, žádali o umožnění průjezdu přes park 
pro stavbu, pro vozidlovou trvalou obsluhu svých nemovitostí, o povolení napojení parkovacích stání na 
místní komunikaci - 4 stání,... Žádný ze stavebních záměrů  není doposud stavebně 
povolen.  Pro trvalou obsluhu nemovitostí by měla postačovat možnost příjezdu a dochozí vzdálenost 
do 50 m. Setkává se zájem vlastníka parkovat a trvale obsluhovat své nemovitosti (aktuálně záměr RD 
s 3 byty a 4 „parkovacími“ stáními) a města, jak chce využívat park Farská humna. Vzhledem k rozvoji 
parku byla radou města vydána metodika pro povolení vjezdu, kterou je odbor komunálních služeb 
vázán. Je upřednostňován veřejný zájem, kulturní, sportovní, bezpečnost. Nevydává se trvalé povolení 
pro soukromou dopravu, časově omezené povolení za stanovených podmínek lze vydat. Aktuálně není 
vydáno žádné povolení pro , protože nebyly upřesněny na základě dotazů KS konkrétní 
podmínky na podanou žádost o povolení vjezdu (odvoz dřeva, kamení) - kdy, jakou dopravou, 
frekvence.  
 
Následně se diskutovaly různé předložené návrhy záměrů pro napojení sjezdu/parkovací stání a vjezd 
a napojení na ulice Nábřežní nebo průjezd parkem, stanoviska PČR, potřeba povolení pro aktuální 
individuální potřebu, stavební záměr a následná trvalá obsluha pozemku. Dále se diskutovalo nad 
definicemi místní komunikace s dopravním značením a vymezení pojmu omezení vlastnických práv, 
vjezdy při veřejných akcích. Zaznívalo doporučení snažit se dohodnout a předejít možnému soudnímu 
sporu.  
 
Usnesení č. 2/2/23 
Kontrolní výbor doporučuje zastupitelstvu města pověřit radu města dále vstoupit v jednání s manželi 

 za účelem dosažení dohody o příjezdu na dotyčný pozemek: 



a) pro současnou obsluhu pozemku 
b) pro budoucí možnou výstavbu 
c) pro trvalou obsluhu konkrétního stavebního záměru 
Hlasování:  Pro 5           Proti 0         Zdržel se 0 
 
Předseda poděkoval Ing. Wurzelové za poskytnuté informace. 
 
2. Podnět občana – zřízení finančního výboru 
 
Předseda přiblížil podnět, jedná se o prověření ke vzniku finančního výboru, zda mohl fungovat ve 
složení neúplném. Členové obdrželi rozklad ministerstva, o který požádal městský úřad v listopadu roku 
2022, které se vyjádřilo, že nic nebylo protizákonné.  Všechna rozhodnutí, která učinil finanční výbor 
v nekompletní podobě, jsou v konsekvenci s tím vyjádřením. 
 
Usnesení č. 3/2/23 
Kontrolní výbor bere na vědomí stanovisko ministerstva vnitra a doporučuje poskytnout stanovisko 
podateli podnětu. 
Hlasování:  Pro 5           Proti 0         Zdržel se 0 
 
3. Diskuse, různé (informace pracovněprávní spor ZŠ Švermova) 
 
Členové kontrolního výboru obdrželi podklady zaslané od PaedDr. Brychtové, od ředitele PO, výtah 
z minulých zápisů kontrolního výboru, usnesení orgánů města, rozsudek ústavního soudu, posudek 
právní kanceláře na základě žádosti rady města k zodpovězení otázek ke vzniku škodní události a 
zavinění. Mgr. Brychta poskytl dále odpověď ministerstva práce a sociálních věcí na dotaz PaedDr. 
Brychtové ohledně osob seznamovaných s výsledky provedených kontrol.  

Diskutovaly se rozdílné názory na vznik pracovněprávního sporu, rozhodnutí soudů, zavinění 
s následnou úhradou náhrad žalovatelce a schvalování v radě města.  

Kontrolní výbor požaduje od ředitele PO předložit na další zasedání výboru informace o dalším průběhu 
soudních sporů.  
 
Termín příštího zasedání kontrolního výboru byl stanovený na 13. 9. 2023 od 17:00 h. Podněty na další 
jednání kontrolních výborů – investiční akce rekonstrukce Vodojem, personální a majetková výběrová 
řízení, hospodaření příspěvkových organizací. 
 
 

 
Ve Žďáře nad Sázavou 12. 6. 2023 
 
 
 
                                     MUDr. Jan Mokříš v. r.       
                        předseda kontrolního výboru  
 
Zapsala: Ing. Bořilová 
 




